# 幼稚園教育計劃 鄰舍輔導會粉嶺幼兒園 中華文化校本學習計劃

學年: 2023-2024

Academy Year: 2023-2024

對象:全校活動

Target Group: All Student

活動名稱: 中華文化音樂體驗活動

Program Name: Chinese Cultural Music Experience Activities

#### 活動目標

● N1 至 K2 班體驗敲打中國鼓的樂趣。K3 班透過各類中華文化音樂體驗課堂,包括揮旗、中國鼓、功夫舞蹈和雙響木,以培養小朋友認識中國文化及感受中樂的樂趣。在課程的尾聲,安排小朋友進行成果匯演,包括畢業禮及結業禮的演出。

#### Program Objective:

• The students from Class N1 to Class K2 will experience the joy of playing Chinese drums. Class K3 will have the opportunity to explore various Chinese cultural music experiences, including flag-waving, Chinese drumming, kung fu dance, and clapping sticks, in order to cultivate the children's understanding of Chinese culture and appreciation of the pleasures of Chinese music. At the end of the program, the children will have the chance to showcase their achievements, including performances during the graduation and completion ceremonies.

### 活動簡介

- N1、K1、K2班:打中國鼓體驗課堂
- K3 班:~打中國鼓體驗課堂
  - ~學習功夫基本功及功夫舞蹈
  - ~學習揮旗動作
  - ~配合音樂節奏敲打雙響木
  - ~成果匯演

#### Program Content

### N1, K1, K2 Classes:

Chinese Drum Experience Workshops

#### K3 Class:

- Chinese Drum Experience Workshops
- Learning basic kung fu movements and kung fu dance
- Learning flag-waving techniques
- Clapping rhythms on double-headed wooden clappers in sync with music
- Final Performance Showcase

## 活動記錄 Program Record









